

Strefa Czystego Transportu w Krakowie – zasady wjazdu dla pojazdów osobowych od 1 stycznia 2026 r

Pojazdy benzynowe: norma Euro 4 lub rok produkcji 2005 i nowsze

Pojazdy z silnikiem Diesla: norma Euro 6 lub rok produkcji 2014 i nowsze

Jeśli Twój samochód spełnia powyższe normy emisji spalin lub wymagania rocznikowe i jest zarejestrowany w Polsce, zostanie automatycznie dodany do systemu SCT. Będziesz mógł bez żadnych ograniczeń wjeżdżać do strefy.

Zwolnienia dla pojazdów nie spełniających norm:

- Osoby z niepełnosprawnością – jeśli posiadasz kartę parkingową UE dla osoby z niepełnosprawnościami, możesz jednocześnie zgłosić jeden pojazd, który będzie zwolniony z opłat i będzie mógł wjeżdżać do strefy bez ograniczeń. Karta musi być ważna, a podczas zgłaszania pojazdu trzeba przedstawić kopię karty z widoczną datą ważności oraz imieniem i nazwiskiem osoby uprawnionej.
- Pacjenci korzystający ze specjalistycznych świadczeń medycznych – jeśli regularnie korzystasz ze specjalistycznych świadczeń medycznych w krakowskich placówkach ochrony zdrowia finansowanych ze środków publicznych (np. rehabilitacja, dializa, chemioterapia, radioterapia), również możesz uzyskać zwolnienie. W takim przypadku przed wjazdem do strefy musisz zgłosić swoją wizytę w systemie SCT oraz potwierdzić ją na miejscu w placówce.
- Właściciele pojazdów zabytkowych – jeśli dysponujesz pojazdem zabytkowym wpisanym na listę zabytków przez wojewódzkiego konserwatora, także możesz ubiegać się o zwolnienie.
- Pojazdy specjalne – właściciele pojazdów specjalnych, takich jak kampery czy food trucki, mogą wjeżdżać do strefy po uprzednim zgłoszeniu pojazdu w systemie. Będą one zwolnione na podstawie danych z Centralnej Ewidencji Pojazdów (wpisu w dowodzie rejestracyjnym).

Opłaty dla osób spoza Krakowa:

- Opłata godzinowa: 2,50 zł za godzinę;
- Opłata dzienna – w roku 2026 gdy wniesiesz opłatę za dwie godziny z rzędu będzie to równoznaczne z dopuszczeniem auta do poruszania się po SCT do końca danego dnia.
- W roku 2027 opłata dzienna będzie wynosiła 15 zł (opłata za 6 godzin z rzędu)
- Abonament miesięczny – dla osób regularnie dojeżdżających do pracy:
 - 2026 rok: 100 zł miesięcznie,
 - 2027 rok: 250 zł miesięcznie,
 - 2028 rok: 500 zł miesięcznie.